
Se va sista furnizarea apei
potabile  în  localitățile
Palazu Mic și Piatra!
23 aprilie 2024 8:32

Joi – 25 aprilie 2024, în intervalul orar
08.00  –  20.00,  se  va  sista  furnizarea
apei în satele Palazu Mic și Piatra, din
comuna  Mihail  Kogălniceanu,  județul
Constanța,  pentru  realizarea
operațiunilor periodice de întreținere a
rezervoarelor destinate înmagazinării și
tratării apei potabile.
Atenționăm utilizatorii că, din cauza manevrelor de golire și
umplere  a  sistemului  public  de  alimentare  cu  apă,  se  pot
produce ocazional modificări ale calității apei potabile din
punctul  de  vedere  al  turbidității  și  culorii.  În  această
situație, până la limpezirea apei se va evita consumul!
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A  fost  anulată  lucrarea
programată în Lazu, Agigea și
Eforie Nord
23 aprilie 2024 8:32

Vă  aducem  la  cunoștință  că  lucrarea
programată  pentru  perioada  25  –  26
aprilie 2024 în localitățile Lazu, Agigea
și Eforie Nord, din județul Constanța, va
fi  replanificată  pentru  o  dată
ulterioară, care va fi anunțată în timp
util.
Decizia a fost luată ca urmare a  condițiilor meteorologice
neprielnice  din  ultimele  zile,  care  au  determinat
instabilitatea  terenului  în  zona  de  desfășurare  a
intervențiilor prevăzute. Pentru a evita riscurile legate de
prelungirea  sistării  furnizării  apei  pe  o  perioadă
nedeterminată  și  pentru  a  asigura  calitatea  și  siguranța
lucrărilor efectuate, considerăm că este necesar să amânăm
aceste activități până când condițiile vor fi mai favorabile
și implicit terenul din zona lucrărilor va fi stabilizat.

Ne  cerem  scuze  pentru  orice  neplăceri  cauzate  de  această
amânare!  Vă vom ține la curent cu orice modificări ulterioare
și vă mulțumim pentru înțelegere.
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ATENȚIE! Astăzi și mâine se
întrerupe furnizarea energiei
electrice  în  Mangalia  și
Limanu
23 aprilie 2024 8:32

Mai  multe  localități  din  sudul
litoralului vor rămâne astăzi și mâine,
23-23  aprilie  2024,  fără  enerie
electrică, în urma unor lucrări realizate
pentru a asigura capacitatea rețelei de a
funcționa  și  alimenta  clienții  în  bune
condiții.
Marți, 23 aprilie 2024:

localitatea  2  Mai,  cu  Port  ROMNED  –  2  Mai,  Statia
Callatis – GAZ;
localitatea  Vama  Veche,  cu  Hotel  Elektra,  strada
Nucilor, Politia Frontiera Punct Trecere Frontiera Vama
Veche,  Magazine  Frontiera,  sistem  monitorizare  Trafic
CNAIR Vama Veche, statii Pompare – RAJA Vama Veche si 2
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Mai – întrerupere totalã – în intervalul 08:30 – 11:30

Miercuri, 24 aprilie 2024:

Municipiul  Mangalia,  cu  strazile:  1  Mai  şi  General
Boierescu – întrerupere parƫialã: 08:30 – 16:30

Astăzi este prăznuit Sfântul
Mare  Mucenic  Gheorghe,
Purtătorul  de  biruință.
Tradiții  și  obiceiuri  la
români
23 aprilie 2024 8:32

Marele Mucenic Gheorghe a trăit pe vremea
împăratului  Dioclețian,  s-a  născut  în
Capadocia, fiu al unor părinți creștini
de  origine  greacă  și  învățat,  din
tinerețe, în dreapta credință. Rămas fără
de tată din copilărie, Sfântul s-a mutat,
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cu maica sa, din Capadocia în Palestina,
fiind cu neamul de acolo și având acolo
multe averi și moșteniri.
Îmbrățișând slujba armelor, în scurta vreme, a cucerit cele
mai mari cinstiri, până și dregătoria de conducător de oaste,
în garda împăratului.

Se știe că, deși era păgân, împăratul Dioclețian, până la anul
303 nu a luat nici o măsură împotriva creștinilor. Aceasta
stare de lucruri a îngăduit creștinilor vrednici, să urce până
la cele mai înalte slujbe în împărăție. În anul 303 însă, din
îndemnul ginerelui său Galeriu, pe care Dioclețian l-a luat ca
însoțitor la domnie (tetrarh), a aprins prigoana împotriva
creștinilor.

Gheorghe s-a înfățișat singur înaintea împăratului Dioclețian
și, înaintea întregii curți împărățești, a mărturisit deschis
că  este  creștin  și  ca  înțelege  să  slujească  în  oastea
împăratului,  ca  ucenic  al  lui  Hristos.  Uimit  de  această
mărturisire și îndemnat de Galeriu, Dioclețian a dat porunca
să fie dus în temniță și pus la chinuri, ca să se lepede de
credință.  Şi  a  fost  trecut  prin  toate  vămile  muceniciei,
loviri cu suliță, bătăi la tălpi, lespezi de piatră pe piept,
chinul la roată, groapă cu var, încălțăminte cu cuie, băutură
otrăvită, bătaia cu vine de bou ș.a. Toate acestea și altele
asemenea, Sfântul Gheorghe le-a îndurat cu bărbăție stând tare
în credință.

Văzând chinurile de moarte, prin care trecea Sfântul Gheorghe
și că rămâne viu și nevătămat, mulți dintre ei s-au lepădat de
idoli și au venit la credința în Hristos, slăvind cu un glas
pe Dumnezeul creștinilor.

Însăși  împărăteasa  Alexandra,  soția  lui  Dioclețian,  văzând
acestea, a mărturisit credința ei în Hristos.

În  cele  din  urmă,  împăratul  a  încercat  să-l  înduplece  cu



onoruri și cu făgăduințe, dar Sfântul a ales să rămână pentru
totdeauna cu Hristos. În fața acestei mărturisiri și, văzând
că toate încercările lui sunt zădarnice, Dioclețian a dat
porunca să li se taie capetele, și Mucenicului și împărătesei
Alexandra.

Rugându-se, cu bucurie și-a plecat capul sub sabie și a fost
tăiat, în ziua de 23 aprilie.

Tradiții  și  obiceiuri  de  Sfântul  Mare
Mucenic Gheorghe

În dimineaţa ajunului Sf. Gheorghe, femeile scot sculele
de ţesut afară, ca să răsară soarele peste ele, pentru a
avea spor la lucru.
Unii  se  încing  cu  ramuri  verzi  ca  să  nu  îi  doară
mijlocul.
Mai  este  obiceiul  scăldatului,  înainte  de  răsăritul
soarelui, într-o apă curgătoare. Astfel oamenii vor fi
sănătoşi tot anul şi se spală toate relele.
În ajun de Sfântul Gheorghe se spune că dacă ieşi cu
capul descoperit te aleargă strigoaicele până te lasă
lat. Ele ar dormi cu trupul, dar cu spiritul umblă prin
lumea largă. Se luptă cu meliţele din gospodăria omului
şi fură laptele vacilor.
Oamenii stau toată noaptea treji, ca să fie vioi şi
sănătoşi tot anul.
De Sfântul Gheorghe, se spune că nimeni nu are voie să
doarmă peste zi. Se spune că, altfel, vei fi somnoros
tot anul, vei lua ”somnul mieilor”.
Busuiocul semănat înainte de răsăritul soarelui e bun
pentru cinste: cel care se spală cu rouă de pe el, este
cinstit de toată lumea.
În unele zone, în ziua de Sfântul Gheorghe, bărbatul
pune ramuri verzi la stâlpii porţilor, la ferestre şi
uşi,  la  grajduri  şi  grădini,  dar  şi  la  mormintele
neamurilor, pentru a se feri de duhuri rele.



Aceste  ramuri  se  păstrau  apoi  peste  an,  ca  leacuri
împotriva diverselor boli. O parte dintre aceste ramuri
verzi se dădeau hrană animalelor.
În credinţa populară se zice că atunci când broaştele
cântă pentru prima dată, Sfântul Gheorghe ia cheile de
la Sâmedru (Sfântul Dumitru) şi deschide porţile naturii
către viaţă.
De Sfântul Gheorghe ies preoţii şi poporul cu crucea în
câmp şi fac rugăciuni pentru ploaie şi mană în câmp.
Gunoiul  adunat  în  ziua  de  Sf.  Gheorghe  se  pune  la
rădăcina pomilor, ca să rodească bine.

Ședință  extraordinară  la
Primăria  Pecineaga:  Se
rectifică bugetul de venituri
și cheltuieli
23 aprilie 2024 8:32

Consiliul  Local  al  Comunei  Pecineaga  a
fost  convocat,  pe  23  aprilie  2024,  în
ședință  extraordinară,  având  următoarea
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ordine de zi:
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„Educație nonformală pentru o
generație  SMART-  Realizarea
unui  laborator  inteligent
multifuncțional  în  cadrul
Palatului Copiilor Constanța”
23 aprilie 2024 8:32

Comunicat de presă
„PNRR: Fonduri pentru România modernă și reformată!”

Palatul Copiilor Constanța, în calitate de Beneficiar, anunță
demararea proiectului „EDUCAȚIE NONFORMALĂ PENTRU O GENERAȚIE
SMART – REALIZAREA UNUI LABORATOR INTELIGENT MULTIFUNCȚIONAL
ÎN CADRUL PALATULUI COPIILOR CONSTNȚA”, cod proiect F-PNRR-
SmartLabs-2023-2760, proiect finanțat prin PLANUL NAȚIONAL DE
REDRESARE  ȘI  REZILIENȚĂ,  Pilonul  VI.  Politici  pentru  noua
generație  Componenta  C15:  Educație  Reforma  5.  Adoptarea
cadrului legislativ pentru digitalizarea educației Investiția
9.  Asigurarea  echipamentelor  și  a  resurselor  tehnologice
digitale pentru unitățile de învățământ.

Proiectul se desfășoară în perioada DECEMBRIE 2023 – IANUARIE
2025, valoarea totală a contractului de finanțare fiind de
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295.133,90  lei,  fonduri  nerambursabile  din  partea  Uniunii
Europene – Următoarea Generație UE.

Obiectivul general al proiectului este creșterea accesului la
mijloace moderne și tehnologii digitale de învățare pentru
elevi  și  consolidarea  competențelor  digitale  în  utilizarea
instrumentelor de tip ,,laborator intelligent” pentru elevi și
cadrele  didactice.  Proiectul  urmărește,  de  asemenea  și
dezvoltarea  unor  competențe  comune  care  să  conducă  la
adaptarea și integrarea cu succes a elevilor în viața socială
și creșterea accesului la educație și combaterea excluziunii
sociale pentru grupurile vulnerabile.

Activitățile derulate în cadrul proiectului:

Achiziționarea de mijloace didactice moderne în vederea
creării unui mediu cu performanțe funcționale actuale,
atractiv  și  care  să  asigure  calitatea  educației  din
instituția de învățământ;
Achiziționarea  de  software/licențe  cu  specific
educațional  care  să  asigure  dezvoltarea  de  programe
adaptate cerințelor și intereselor generațiilor actuale
de elevi;
Conectarea dispozitivelor din laboratorul inteligent la
rețeaua de comunicații a unității de învățământ;
Instruirea  cadrelor  didactice  pentru  utilizarea
echipamentelor  aferente  conceptului  de  laborator
inteligent digital integrat.



Afis A3

https://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2024/04/AFIS-SMARTLAB.jpg


Marian Makkai, candidatul PSD
la  Primăria  Pecineaga:  „Vom
continua  asfaltarea  comunei
și  a  satului  Vânători,  iar
școala va fi modernizată și
dotată prin PNRR”
23 aprilie 2024 8:32

Viceprimarul  comunei  Pecineaga,  Marian
Makkai,  „singurul  candidat  la  primărie
născut,  crescut  și  care  locuiește  la
Pecineaga„,  după  cum  îi  place  să  se
recomande,  spune  că  va  continua
investițiile începute de actualul edil,
Niculae Stan, dar că are creionate și mai
multe proiecte proprii, pe termen lung.
„Sunt câteva proiecte aflate în derulare, pe care vrem să le
terminăm cât de curând. Printre acestea se numără aducțiunea
de gaze naturale în satul Vânători și în Pecineaga, dar și
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construirea unei săli de sport.

Cu  fonduri  obținute  în  proiectul  Anghel  Saligny  vrem  să
continuăm asfaltarea comunei Pecineaga și a satului Vânători.
Proiectul  este  deja  aprobat,  trebuie  să  fim  chemați  să
semnăm„, ne-a declarat Marian Makkai.

În acest moment, primăria Pecineaga are în derulare procedura
de licitație, prin PNRR, pentru modernizarea Școlii Generale
din localitate: „Ne dorim modernizarea sălilor de clasă și
dotarea cu mobilier și aparatură IT„, spune Marian Makkai.

La această școală învață și micuții din satul Vânători, care
sunt transportați la unitatea de învățământ cu un microbuz
școlar.

Pentru aceștia, la Vânători va fi amenajat un parc de joacă.

În  urmă  cu  două  săptămâni,  Marian  Makkai  își
anunța candidatura la primăria Pecineaga:
După  8  ani  de  experiență  în  administrația  locală,  ca
viceprimar și consilier local, am decis că este momentul să
ridicăm ștacheta și să intru în cursa pentru funcția de primar
al comunei noastre.

În acești ani, am avut onoarea de a lucra alături de voi, de a
asculta nevoile si preocupările voastre și de a lupta pentru
binele comun.

Experiența  mea  ca  viceprimar,  m-a  învățat  multe  lecții
importante  și  mi-a  oferit  o  perspectivă  profundă  asupra
problemelor cu care se confruntă comunitatea noastră.

Am  plăcerea  să-i  mulțumesc  domnului  primar,  Niculae  Stan,
pentru  colaborare  și  sprijin.  De  asemenea,  mulțumesc  și
echipei din primărie alături de care, am reușit să demarăm și
să  implementăm  multe  proiecte  importante  pentru  oameni  și
comunitate.
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Mai mult decât atât, doresc să le mulțumesc tuturor celor care
au  fost  alături  de  mine,  dar  și  tuturor  celor  care  m-au
criticat. De la fiecare din voi am avut ce învăța.

Îmi  doresc  să  fiu  PRIMARUL  TUTUROR,  un  om  deschis  și
transparent, care să asculte opiniile și problemele fiecărui
cetățean.

Avem încă mult de muncă, să continuăm tot ce am început în
ultimii 4 ani și să demarăm noi investiții atât de necesare
pentru noi toți.

Dragi prieteni, vă invit alături de mine să facem din comuna
noastră, o comunitate de care să fim mândri!

Pe aceeași temă:

OFICIAL: Marian Makkai a intrat în cursa pentru primăria
comunei Pecineaga din partea PSD

La nouă ani de la preluarea
sa  de  la  RADEF,
Cinematograful Pescăruș intră
în reabilitare. Ce transmite
Primăria Mangalia
23 aprilie 2024 8:32
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COMUNICAT DE PRESĂ

Primăria Municipiului Mangalia a demarat
lucrările la proiectul de reabilitare și
modernizare  a  fostului  Cinematograf
„Pescăruș”, preluat de la RADEF „România
Film”,  într-o  stare  avansată  de
degradare.
După  realizarea  expertizelor  tehnice  și  a  proiectelor  de
modernizare, Primăria a depus cereri de finanțare atât pe
programe guvernamentale, prin CNI, cât și pe axe de finanțare
cu  fonduri  europene.  În  prezent,  proiectul  revitalizării
fostului cinematograf se află în evaluare la CNI, urmând să se
aloce sursele de finanțare, prin Hotărâre de Guvern.

În  cadrul  acestui  program,  se  finanțează  amenajările
interioare, dotările sălii de cinema, precum și instalațiile
aferente  pentru  reluarea  funcționării  ciematografului,  în
cadrul Direcției de Cultură și Sport a Primăriei Mangalia.

Potrivit reprezentanților primăriei, au început consolidarea
și reabilitarea clădirii, iar toate dotările și amenajările
interioare  ar  urma  să  fie  realizate  prin  finanțare
guvernamentală.

Lucrările de reabilitare și consolidare a clădirii vor fi gata
până  la  sfârșitul  verii,  iar  în  acest  timp,  autoritățile
locale vor finaliza demersurile privind obținerea finanțării



pentru dotări și instalații de proiecție film.

Prezentare Pescarus

Pe aceeași temă:

„Cioplit”,  anul  trecut,  cu  buldozerul,  Cinematograful
”Pescăruș” va fi reabilitat cu finanțare de la CNI

Saga Cinematografului “Pescăruș” continuă: a fost aprobată
reabilitarea sa cu 2 milioane de euro!

Cinematograful Pescăruş şi Grădina Farul, de doi ani în…
„conservare”!

Eveniment  medical  destinat
evaluării  afecțiunilor
dermatologice la Tuzla
23 aprilie 2024 8:32

https://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2024/04/Prezentare-Pescarus.pdf
https://editiadesud.ro/cioplit-anul-trecut-cu-buldozerul-cinematograful-pescarus-va-fi-reabilitat-cu-finantare-de-la-cni/
https://editiadesud.ro/cioplit-anul-trecut-cu-buldozerul-cinematograful-pescarus-va-fi-reabilitat-cu-finantare-de-la-cni/
https://editiadesud.ro/saga-cinematografului-pescarus-continua-a-fost-aprobata-reabilitarea-sa-cu-2-milioane-de-euro/
https://editiadesud.ro/saga-cinematografului-pescarus-continua-a-fost-aprobata-reabilitarea-sa-cu-2-milioane-de-euro/
https://editiadesud.ro/cinematograful-pescarus-si-gradina-farul-de-doi-ani-in-conservare/
https://editiadesud.ro/cinematograful-pescarus-si-gradina-farul-de-doi-ani-in-conservare/
https://editiadesud.ro/eveniment-medical-destinat-evaluarii-afectiunilor-dermatologice-la-tuzla/
https://editiadesud.ro/eveniment-medical-destinat-evaluarii-afectiunilor-dermatologice-la-tuzla/
https://editiadesud.ro/eveniment-medical-destinat-evaluarii-afectiunilor-dermatologice-la-tuzla/


Edilul din Tuzla, Taner Reșit, îi invită
pe  locuitorii  comunei  la  un  eveniment
medical, destinat evaluării afecțiunilor
dermatologice.
Potrivbit edilului din Tuzla, „Cu sprijinul asociației Medcorp
vă invităm să participați la evenimentul medical de evaluare
dermatologică „Sănătate în vecinătate”. Evenimentul medical se
va desfășura sâmbătă, 27 aprilie începând cu ora 09:00 la
Școala Gimnazială Tuzla.

Programările se pot face la sediul primăriei comunei Tuzla la
parter,  birou  Asistență  socială  sau  telefonic  la  numărul:
0241747178, tasta 4 – Asistență socială.

Vă așteptăm în număr cât mai mare. Numărul de locuri este
limitat”, a transmis Taner Reșit.

Atenție,  se  oprește  apa  în
Lazu, Agigea și Eforie Nord!
23 aprilie 2024 8:32

La nivelul sistemului de distribuție apă
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potabilă  din  județul  Constanța  se  vor
executa  lucrări  de  racordare  a  noilor
conducte  la  rețeaua  existentă  în
localitățile  Lazu,  Agigea,  și  Eforie
Nord.  Pentru  realizarea  acestor
operațiuni,  RAJA  S.A.  va  întrerupe
furnizarea apei potabile timp de 36 de
ore, de joi – 25 aprilie 2024, ora 00.00,
până vineri – 26 aprilie 2024, ora 12.00.
Vor  fi  afectați  de  lipsa  apei  toți  consumatorii  din
localitățile  Lazu,  Agigea  și  Eforie  Nord.

Investiția  face  parte  din  CL8  –“Reabilitare  conductă
magistrală  în  Eforie  Nord,  reabilitarea  și  extinderea
rețelelor  de  distribuție  și  de  canalizare  precum  și  a
conductelor de refulare, stație nouă de pompare apă uzată și
conducta de refulare aferentă, din localitățile Eforie Nord,
Agigea  și  Techirghiol,  județul  Constanța”  în  valoare  de
aproximativ  32  milioane  lei  și  CL41  –“Surse  de  apă,
rezervoare, stație de pompare, stație de clorare, rețele de
incintă din comuna Costinești, reabilitare Gospodărie de Apă
Eforie Nord, stație de clorare și instalare grup de pompare
pentru localitatea Agigea. Reabilitare conducte de aducțiune
GA  Constanța-Sud-Lazu-Agigea-GA  Eforie  Nord.  Reabilitare
conducte de aducțiune GA Eforie Nord-Agigea” în valoare de
aproximativ  77  milioane  lei,  derulate  prin  Programul
Operațional  Infrastructură  Mare  (POIM).

În  vederea  reducerii  timpului  de  execuție  a  intervenției,
ținând  cont  de  complexitatea  lucrărilor,  echipele  RAJA  au
demarat  în  urmă  cu  peste  2  săptămâni  activitățile
pregătitoare, astfel încât totul să se desfășoare în timp
operativ.



Ne cerem scuze pentru disconfortul creat abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție ale constructorului vor
face tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea
furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.

Totodată, rugăm toți utilizatorii afectați de această lucrare
să își asigure rezerva minimă de apă pentru consum și uz
casnic în perioada în care va fi sistată alimentarea cu apă.

Având în vedere lungimea instalației, a diametrului acesteia,
dar și a debitului de apă, reluarea furnizării apei potabile
se va realiza în mod progresiv în fiecare zonă afectată, pe
măsură ce sistemul va intra în presiune și în funcție de
topografia rețelei.

Amintim consumatorilor că investițiile pentru modernizarea și
dezvoltarea  sistemelor  de  alimentare  cu  apă  potabilă  sunt
efectuate  în  beneficiul  lor  pe  termen  lung  și  vizează
asigurarea unor servicii ireproșabile și implicit creșterea
calității vieții. Prin implementarea acestora se realizează
îmbunătățirea capacității de transport și de distribuție a
apei  potabile,  asigurarea  debitului  de  alimentare  și  a
calității  apei,  reducerea  pierderilor  în  rețeaua  de
distribuție,  siguranța  și  continuitatea  furnizării
serviciilor.

Se va sista furnizarea apei
potabile  în  localitățile
Corbu și Mihai Viteazu
23 aprilie 2024 8:32
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Miercuri – 24 aprilie 2024, în intervalul
orar  08.00  –  20.00,  se  va  sista
furnizarea apei în localitățile Corbu și
Mihai  Viteazu  din  județul  Constanța,
pentru realizarea operațiunilor periodice
de întreținere a rezervoarelor destinate
înmagazinării și tratării apei potabile.
Ne cerem scuze pentru disconfortul creat abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție vor face tot posibilul
pentru  finalizarea  lucrărilor  și  reluarea  furnizării  apei
potabile în condiții optime.

Totodată, rugăm utilizatorii afectați de aceste lucrări să își
asigure rezerva minimă de apă pentru consum și uz casnic în
perioada în care va fi sistată alimentarea cu apă.

Atenționăm utilizatorii că, din cauza manevrelor de golire și
umplere  a  sistemului  public  de  alimentare  cu  apă,  se  pot
produce ocazional modificări ale calității apei potabile din
punctul  de  vedere  al  turbidității  și  culorii.  În  această
situație, până la limpezirea apei se va evita consumul!



Doi copii au plecat de acasă,
din  Cernavodă,  fără  știrea
părinților.  S-au  dus  la
Constanța, la plimbare
23 aprilie 2024 8:32

Ieri,  20  aprilie  2024,  în  jurul  orei
18.15,  polițiști  din  cadrul  Poliției
Municipiului Constanța – Secția 1 Poliție
au fost sesizați, de o femeie, cu privire
la faptul că a găsit, în cartierul Poarta
6,  doi  copii  singuri,  care  păreau
dezorientați.
Polițiștii s-au deplasat la fața locului și i-au preluat pe
cei doi minori, de 7 ani, respectiv 10 ani.

Copiii au declarat că sunt din orașul Cernavodă și că au
plecat  singuri  de  la  domiciliu,  cu  microbuzul,  fără  a-și
anunța părinții, pentru a se plimba în municipiul Constanța.

Polițiștii  i-au  identificat  pe  cei  doi  minori,  stabilind,
totodată, faptul că nu figurează ca dispăruți.

Din  primele  informații  rezultă  că  aceștia  nu  ar  fi  fost
victima vreunei infracțiuni.
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A fost contactată mama minorilor, care s-a prezentat la sediul
Secției 1 Poliție, fiindu-i reîncredințați copiii.

Aceasta a fost sancționată contravențional, în baza Legii nr.
61/1991, pentru nesupravegherea minorilor.

Scandal monstru la Eforie, cu
arme  albe  și  înjurături.
Polițiștii fac cercetări
23 aprilie 2024 8:32

Ieri,  20  aprilie  2024,  polițiștii
Poliției Orașului Eforie s-au sesizat din
oficiu  cu  privire  la  săvârșirea
infracțiunilor  de  portul  sau  folosirea
fără  drept  de  obiecte  periculoase,
tulburarea ordinii și liniștii publice și
amenințare.
În  urma  cercetărilor  efectuate  a  rezultat  că,  în  localul
respectiv, ar fi avut loc un conflict verbal între mai multe
persoane, fără ca acestea să se agreseze fizic și fără a fi
provocate distrugeri locației.
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În  cauză  cercetările  sunt  continuate  sub  coordonarea
procurorului  de  caz  din  cadrul  Parchetului  de  pe  lângă
Judecătoria  Constanța,  pentru  stabilirea  împrejurărilor
producerii  evenimentului  și  luarea  măsurilor
legale  ce  se  impun.

Astpzi,  bărbatul  a  fost  reținut,  pentru  24  de  ore,  de
polițiști din cadrul Poliției Orașului Eforie, sub coordonarea
procurorului  de  caz  din  cadrul  Parchetului  de  pe  lângă
Judecătoria Constanța.

Acesta este bănuit de săvârșirea infracțiunilor de portul sau
folosirea  fără  drept  de  obiecte  periculoase,  tulburarea
ordinii și liniștii publice și amenințare.

Acesta a fost reținut, pentru 24 de ore, condus și încarcerat
în  Centrul  de  Reținere  și  Arestare  Preventivă  al
Inspectoratului  de  Poliție  Județean  Constanța.

Mâine, 22 aprilie a.c., bărbatul va fi prezentat procurorului
de  caz  din  cadrul  Parchetului  de  pe  lângă  Judecătoria
Constanța,  cu  propunere  legală.

(VIDEO) Mangalia: Un marinar
rănit,  de  pe  un  vas  sub
pavilion Sierra Leone, a fost
preluat de urgență
23 aprilie 2024 8:32
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În cursul zilei de astăzi, Centrul
Maritim de Coordonare (MRCC) a dat
ordin  de  plecare  navei  SAR  THEIA
din  cadrul  Agenției  Române  de
Salvare a Vieții Omenești pe Mare
(ARSVOM),  în  vederea  efectuării
unei operațiuni de tip Medevac.
La bordul navei M/V „NANA LEEN”, sub pavilion Sierra Leone,
unul din membrii de echipajului a suferit leziuni la nivelul
membrelor superioare și necesită evacuare medicala de urgență
și îngrijiri de specialitate.

Nava SAR THEIA din cadrul ARSVOM s-a deplasat cu toată viteza
către zona indicată, respectiv 14 mile travers Mangalia. De
asemenea, pentru reducerea timpului de intervenție, nava „Nana
Leen” vine în întâmpinarea navei SAR, către zona de ancoraj.

Intervenția  este  destul  de  dificilă  din  cauza  vremii
nefavorabile cu vânt puternic și mare agitată, de grad 3-4.

La ora 16:30, cetățeanul sirian de pe nava Nana Leen, rănit la
unul din membrele superioare, a fost preluat în siguranță de
către echipajul navei Sar Theia și predat, în stare bună,
serviciilor medicale de la mal, în jurul orei 17:00.

https://editiadesud.ro/wp-content/uploads/20
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Acțiunea  ROADPOL  -„SPEED
MARATHON”  pe  străzile  din
județul  Constanța  a  săltat
permisele a zeci de șoferi
23 aprilie 2024 8:32

Timp de 24 de ore, polițiștii Serviciului de Siguranță Rutieră
și  ai  formațiunilor  rutiere  au  acționat  conform  planului
acțiune ROADPOL – „SPEED MARATHON”, pentru prevenirea cauzelor
generatoare  de  accidente,  creșterea  gradului  de  disciplină
rutieră și respectarea regimului legal de viteză.

Acțiunea s-a desfășurat pe principalele artere de circulație
din județul Constanța și a fost coordonată de Direcția Rutieră
din cadrul Inspectoratului General al Poliției Române.

”SPEED MARATHON” face parte din Planul de operațiuni Roadpol
pentru anul 2024, desfășurându-se simultan în toate statele
Uniunii Europene.

Astfel,  au fost folosite toate aparatele radar din dotarea
poliției rutiere, iar în urma neregulilor constatate au fost
aplicate 262 de sancțiuni contravenționale, 138 dintre acestea

https://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2024/04/WhatsApp-Video-2024-04-21-at-17.49.58_020a4bed.mp4
https://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2024/04/WhatsApp-Video-2024-04-21-at-17.49.58_020a4bed.mp4
https://editiadesud.ro/actiunea-roadpol-speed-marathon-pe-strazile-din-judetul-constanta-a-saltat-permisele-a-zeci-de-soferi/
https://editiadesud.ro/actiunea-roadpol-speed-marathon-pe-strazile-din-judetul-constanta-a-saltat-permisele-a-zeci-de-soferi/
https://editiadesud.ro/actiunea-roadpol-speed-marathon-pe-strazile-din-judetul-constanta-a-saltat-permisele-a-zeci-de-soferi/
https://editiadesud.ro/actiunea-roadpol-speed-marathon-pe-strazile-din-judetul-constanta-a-saltat-permisele-a-zeci-de-soferi/


fiind aplicate pentru depășirea limitei legale de viteză.

Valoarea  sancțiunilor  contravenționale  aplicate  este  de
112.000 de lei.

De asemenea, au fost reținute în vederea suspendării 23 de
premise de conducere, 14 dintre acestea pentru nerespectarea
regimului legal de viteză.

Totodată, au fost retrase șapte certificate de înmatriculare.

Iată câteva exemple:

La data de 19 aprilie 2024, polițiștii au identificat un
bărbat, de 57 de ani, care a condus un autoturism pe
D.N. 2A, aparatul radar înregistrând viteza de 154 km/h,
pe un tronson de drum unde limita de viteză este de 100
km/h.
La data de 19 aprilie 2024, polițiștii au identificat o
femeie, de 34 de ani, care a condus un autoturism pe
D.N. 3, aparatul radar înregistrând viteza de 142 km/h,
pe un tronson de drum unde limita de viteză este de 90
km/h.

În urma verificărilor efectuate, s-a constatat că autoturismul
are inspecția tehnică periodică expirată.

La data de 19 aprilie 2024, polițiștii au identificat un
bărbat, de 57 de ani, care a condus un autoturism pe
D.N. 39, în comuna Tuzla, aparatul radar înregistrând
viteza de 93 km/h, pe un tronson de drum unde limita de
viteză este de 50 km/h.

Polițiștii atrag atenția tuturor participanților la traficul
rutier cu privire la necesitatea respectării normelor privind
circulația pe drumurile publice.

Astfel de acțiuni vor continua în perioada următoare, scopul
fiind acela de a asigura desfășurarea unui trafic rutier în
siguranță.



Un  bărbat  condamnat  la  opt
ani  de  închisoare  a  fost
prins  la  Neptun.  Ce
infracțiuni a comis
23 aprilie 2024 8:32

Ieri,  19  aprilie  2024,  polițiștii
Poliției Municipiului Mangalia – Secția 1
Poliție Neptun au identificat un bărbat,
de 25 de ani, pe numele căruia Tribunalul
Constanța a emis mandat de executare a
pedepsei  de  opt  ani  și  patru  luni  de
închisoare.
Bărbatul a fost condamnat pentru săvârșirea infracțiunilor de
constituirea  unui  grup  infracțional  organizat,  trafic  de
minori în formă continuată și exploatarea cerșetoriei.

Bărbatul a fost condus și încarcerat în Penitenciarul Poarta
Albă.
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Candidații  PSD  la  primăria
Constanța  și  Consiliul
Județean au participat la o
conferință  pe  tema  bolii
Parkinson
23 aprilie 2024 8:32

Candidații  PSD  Constanța,  Horia  Miron
Constantinescu – la funcția de primar al
municipiului  Constanța,  Cătălin  Nicolae
Grasa  –  pentru  președinția  Consiliului
Județean  și  Costin-Ioan  Răsăuțeanu  –
primul  loc  pe  lista  pentru  Consiliul
Local  Municipal,  au  participat  la
„Primăvara  speranței  în  lupta  cu  boala
Parkinson“.
Toți au susținut că administrația publică locală și județeană
trebuie  să  se  implice  în  creșterea  calității  vieții
pacienților  diagnosticați  cu  Parkinson  și  au  identificat
soluții în prevenirea şi tratarea acestei boli, una dintre ele
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fiind centrele dedicate persoanelor cu astfel de suferințe,
programe sociale și, nu în ultimul rând, un dialog continuu
între specialiști și instituțiile abilitate.

Evenimentul a fost organizat de Cabinetul Neurologic Doctor
Any Axelerad, alături de deputatul Cristina Ileana Dumitrache
– membru al comisiei de Sănătate din Parlamentul României.

Nimeni nu poate înțelege suferința acestor oameni, dar, așa
după  cum  a  precizat  Horia  Miron  Constantinescu,  este  de
înțeles ce poate face administrația publică locală pentru ei,
începând cu infrastructura. „Tratată, din păcate, deficitar,
până acum“, a subliniat candidatul PSD la primărie.

„Ar  fi  normal  să  fie  construite  niște  centre  dedicate
persoanelor cu astfel de suferințe, pentru a se putea integra,
inclusiv în ceea ce înseamnă petrecerea timpului liber într-un
mod liniștitor. Suportul financiar și logistic poate fi găsit,
atât timp cât există, pe lângă programul RESPECT, alte surse
de finanțare. Pentru a acorda  cele necesare ca acești oameni
să se poată întreține corespunzător.

Trebuie  să  identificăm,  prin  intermediul  instituțiilor
publice, un suport ce poate veni în sprijinul acestora, precum
și parteneriate cu instituții și organizații. Sunt convins că
orice  administrație  publică  locală  trebuie  să  aibă  un
departament care să întreprindă ceva mai mult, mai aplicat
decât ce se face acum pentru oamenii cu nevoi.

Programele  sociale  pentru  persoanele  încadrate  în  oricare
dintre categoriile bolilor ce pot apărea în viața fiecăruia
dintre noi trebuie să găsească o rezonanță la nivelul unor
instituții. Asigurarea  unui mediu prietenos și aici trebuie
să  se  înțeleagă  că  existența  unui  spațiu  verde  în  jurul
fiecăruia dintre imobile creează un loc de recreere, astfel
încât oamenii să poată să petreacă timp acolo și să se încarce
pozitiv.

Toate aceste măsuri sunt la îndemâna colegilor mei consilieri,



sunt proiecte pe care ar trebui să le aibă în vedere. Știu că
Costin Răsăuțeanu a avut un proiect referitor la depresie și
am convingerea că, plecând de la acesta, vom înțelege că numai
un efort conjugat scoate la lumină suferința celorlalți și
poate genera suportul din partea instituțiilor abilitate“, a
declarat Horia Miron Constantinescu, candidatul PSD la funcția
de primar al municipiului Constanța.

Cătălin  Nicolae  Grasa,  candidat  PSD  pentru  președinția
Consiliului  Județean  Constanța,  medic  și  fost  manager  al
Spitalului Clinic Județean de Urgență, a rememorat un moment
important din istoria celei mai mari unități spitalicești din
Constanța.

„În anul 2018, împreună cu doamna doctor Axelerad am demarat
un proiect important pentru secția de neurologie. Am reușit
atunci, să implementăm  programul STROKE pentru pacienții cu
accidente  vasculare  cerebrale,  ischemice.  De  atunci  se
efectuează  cu  succes  această  procedură,  mulți  pacienți
datorându-i viața. Sper ca în viitor să mai pot face astfel de
lucruri. Din diferite poziții pe care aș putea să le am“, a
declarat  Cătălin  Nicolae  Grasa,  candidat  PSD  pentru
președinția  Consiliului  Județean  Constanța.

„Întotdeauna  unei  nevoi  trebuie  să  i  se  răspundă  cu
mobilizarea  tuturor  oamenilor“,  a  menționat  Costin-Ioan
Răsăuțeanu – primul loc pe lista PSD pentru Consiliul Local
Municipal Constanța. „Împreună cu medicii trebuie să conlucrăm
la îmbunătățirea calității vieții oamenilor. Pentru că acesta
trebuie să fie obiectivul nostru. Să ne gândim la oameni, să
gândim  politici,  să  gândim  programe,  care  să  răspundă
nevoilor, pentru a crește calitatea vieții. Și a pacienților,
dar  ceea  ce  cred  că  este  foarte  important,  și  a
aparținătorilor sau a membrilor, familiilor, prietenilor celor
care suferă. Și cred că sunt soluții.

Putem găsi soluții și avea inițiative așa cum s-a întâmplat
pentru persoanele care suferă de depresie. Un prim pas în a



conștientiza cât de important este să ne preocupe prevenția.
Pentru că proiectul acesta este un proiect profilactic. Să
înțelegem cât de importantă este prevenția, să fim alături de
oameni și să îmbunătățim calitatea vieții fiecăruia.

Și aici este nevoie de unitate, și aici este nevoie de dialog.
Și cred că împreună putem, dacă ne gândim cu sufletul. Un alt
proiect pe care l-am inițiat noi, ca echipă, ne-am dorit și ne
dorim și va fi unul dintre obiectivele noastre să înființăm
patru  centre  de  asistență  medicală  și  recuperare  pentru
vârstnici. Pentru că, din păcate, orașul nostru nu a avut
astfel de centre niciodată“, a conchis Costin-Ioan Răsăuțeanu
– primul loc pe lista PSD pentru Consiliul Local Municipal
Constanța.

Ancuţa  Popoviciu  rămâne
judecătoarea Dosarului 2 Mai.
Judecătoria  Mangalia  a
respins  defintiv  cererea  de
abţinere
23 aprilie 2024 8:32
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Cererea de abţinere a judecătoarei Ancuţa
Popoviciu  din  dosarul  în  care  este
implicat Vlad Pascu în accidentul de la 2
Mai, de la Judecătoria Mangalia a fost
respinsă, vineri, iar decizia instanţei
este definitivă.
“Respinge,  ca  nefondată,  cererea  de  abţinere  formulată  de
către doamna judecător Popoviciu Ioana Ancuţa. Fără cale de
atac”, se arată în minuta Judecătoriei Mangalia.

17  medalii  obținute  de
sportivii  constănțeni  la
Campionatele  Mondiale  de
Karate
23 aprilie 2024 8:32
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În  perioada  12-14  aprilie  2024,  la
Albena, Bulgaria, a avut loc cea de a 14-
a  ediţie  a  Campionatelor  Mondiale  de
Karate,  sub  sigla  World  Shotokan
Federation, prin participarea unui număr
de  438  de  sportivi,  din  23  de  ţări,
evoluând în 981 probe de concurs.
Reprezentanţii  din  Constanţa,  ai  delegaţiei  antrenată  de:
Shihan Muşat Valerian 7 DAN, Sensei Albici Gabriel 5 DAN,
Sensei Muşat Valerian Jr. 5 DAN Sensei Vasile Florina-Anca 2
DAN, a avut în componenţă 11 sportivi participanţi, 9 sportivi
legitimaţi  ai  Clubului  Sportiv  „TOMIS  KARATE”  Constanţa,
copii, juniori şi cadeţi şi 2 sportivi seniori, legitimaţi ai
Clubului Sportiv „Farul” Constanţa.

Ambele cluburi participante din Constanţa, au adus rezultate
remarcabile, urcând pe podium de 17 ori, obţinând:

2 medalii de aur,
5 medalii de argint,
10 medalii de bronz.

Medaliaţii  clubului  „Tomis  Karate”  Constanţa,
sunt:
Maria-Cristiana CROITORI-MILICA, eleva in clasa a IV-a, la
Scoala Gimnazială nr. 38 Dimitrie Cantemir, Constanța:

Locul I – medalie aur Kumite Shobu Ippon

Eva-Georgia  MARIN,  eleva  in  clasa  a  III-a,  la  Școala
Gimnazială  nr.  3  Ciprian  Porumbescu  Constanța

Locul al II-lea – medalie argint    KATA
Locul al III-lea – medalie bronz   Kumite Shobu Nihon
Locul al III-lea – medalie bronz   Kumite WSF



Sofia RAVDAN, eleva in clasa a VIII-a, la Școala Gimnazială
nr. 43 Ferdinand Constanța

Locul al II-lea – medalie argint Kumite WSF
Locul al III-lea – medalie bronz  KATA
Locul al III-lea – medalie bronz  Kumite Shobu Ippon
Locul al III-lea – medalie bronz  Kumite Shobu Nihon

Eric-Iustin FERCU, elev in clasa a II-a, la Scoala Gimnaziala
nr. 29 Mihai Viteazul Constanța

Locul al II-lea – medalie argint Kumite Shobu Ippon

Robert-Mihai MARIN, elev în clasa a V-a, la Școala Gimnazială
nr. 3 Ciprian Porumbescu Constanța

Locul al III-lea – medalie bronz KATA
Locul al III-lea – medalie bronz Kumite WSF

Gruia DAN, elev în clasa a XIII-a, la Școala Generală nr.7
Remus Opreanu Constanța

Locul al III-lea – medalie bronz  Kumite Shobu Ippon

Gabriel-Cristian  MOCANU,  elev  în  clasa  a  XI-a,  la  Liceul
Energetic Constanța

Locul al III-lea – medalie bronz  Kumite Shobu Nihon

Au mai participat, obtinand rezultate foarte bune, fără a urca
pe podium:

Erica MARCU, elevă în clasa a VI-a, la Școala Gimnazială nr. 7
Remus Opreanu Constanța

Rares-Matei FERCU, elev în clasa a II-a, la Școala Gimnazială
nr. 29 Mihai Viteazul Constanța

Medaliații clubului Farul Constanta, sunt seniorii:

Andreea COTOBAN 



Locul I – medalie aur Kumite Shobu Ippon

Locul al II-lea – Medalie argint Kumite WSF

Daniel-Valentin VASILE 

Locul al II-lea – medalie argint  Kumite Shobu Nihon

Locul al III-lea – medalie bronz Kumite Shobu Ippon

Atenție,  se  oprește  apa  în
Lazu, Agigea și Eforie Nord!
23 aprilie 2024 8:32

La nivelul sistemului de distribuție apă
potabilă  din  județul  Constanța  se  vor
executa  lucrări  de  racordare  a  noilor
conducte  la  rețeaua  existentă  în
localitățile  Lazu,  Agigea,  și  Eforie
Nord.  Pentru  realizarea  acestor
operațiuni,  RAJA  S.A.  va  întrerupe
furnizarea apei potabile timp de 36 de
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ore, de joi – 25 aprilie 2024, ora 00.00,
până vineri – 26 aprilie 2024, ora 12.00.
Vor  fi  afectați  de  lipsa  apei  toți  consumatorii  din
localitățile  Lazu,  Agigea  și  Eforie  Nord.

Investiția  face  parte  din  CL8  –“Reabilitare  conductă
magistrală  în  Eforie  Nord,  reabilitarea  și  extinderea
rețelelor  de  distribuție  și  de  canalizare  precum  și  a
conductelor de refulare, stație nouă de pompare apă uzată și
conducta de refulare aferentă, din localitățile Eforie Nord,
Agigea  și  Techirghiol,  județul  Constanța”  în  valoare  de
aproximativ  32  milioane  lei  și  CL41  –“Surse  de  apă,
rezervoare, stație de pompare, stație de clorare, rețele de
incintă din comuna Costinești, reabilitare Gospodărie de Apă
Eforie Nord, stație de clorare și instalare grup de pompare
pentru localitatea Agigea. Reabilitare conducte de aducțiune
GA  Constanța-Sud-Lazu-Agigea-GA  Eforie  Nord.  Reabilitare
conducte de aducțiune GA Eforie Nord-Agigea” în valoare de
aproximativ  77  milioane  lei,  derulate  prin  Programul
Operațional  Infrastructură  Mare  (POIM).

În  vederea  reducerii  timpului  de  execuție  a  intervenției,
ținând  cont  de  complexitatea  lucrărilor,  echipele  RAJA  au
demarat  în  urmă  cu  peste  2  săptămâni  activitățile
pregătitoare, astfel încât totul să se desfășoare în timp
operativ.

Ne cerem scuze pentru disconfortul creat abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție ale constructorului vor
face tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea
furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.

Totodată, rugăm toți utilizatorii afectați de această lucrare
să își asigure rezerva minimă de apă pentru consum și uz
casnic în perioada în care va fi sistată alimentarea cu apă.

Având în vedere lungimea instalației, a diametrului acesteia,



dar și a debitului de apă, reluarea furnizării apei potabile
se va realiza în mod progresiv în fiecare zonă afectată, pe
măsură ce sistemul va intra în presiune și în funcție de
topografia rețelei.

Amintim consumatorilor că investițiile pentru modernizarea și
dezvoltarea  sistemelor  de  alimentare  cu  apă  potabilă  sunt
efectuate  în  beneficiul  lor  pe  termen  lung  și  vizează
asigurarea unor servicii ireproșabile și implicit creșterea
calității vieții. Prin implementarea acestora se realizează
îmbunătățirea capacității de transport și de distribuție a
apei  potabile,  asigurarea  debitului  de  alimentare  și  a
calității  apei,  reducerea  pierderilor  în  rețeaua  de
distribuție,  siguranța  și  continuitatea  furnizării
serviciilor.


